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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Ann-Katrin Åslund (FP) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande  

Magnus Grönlund (S) 

Else-Marie Bjellqvist (S) 

Erik Malm (MP) 

Halit Azizoglu (MP) 

Elena Gonzales (V) 

Erik Vallström (Fi) 

Anita Lundin (M), tjänstgörande 

Yvonne Riddervik (M), tjänstgörande 

Johan Frantz (M) 

Niklas Källberg (FP) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Rana Carlstedt (S), Elisabeth Bäckström (M) 

och Paul Géara (M) samt ersättaren Alfred Askeljung (C). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Gisela Norrman (S) för Rana Carlstedt (S), och Anita Lundin (M) 

för Elisabeth Bäckström (M) och Yvonne Riddervik (M) för Paul 

Géara (M). 

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Raili Karlsson, Karin Ekdahl Wästberg, AnnMarie Ståhl och 

Annelie Svensson, strategerna Elisabeth Landström och Lisbeth 

Hagman samt nämndsekreteraren Barbara Ahlmark. I mötet deltog 

också Lina Hultman, borgarrådssekreterare vid personal- och 

äldreroteln, Matilda Malmquist Glas, borgarrådssekreterare vid 
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finansroteln och Mejke Runström, politisk sekreterare vid (KD):s 

kansli.  

 

 

 

§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) välkomnar Erik Vallström som är 

ny ersättare för (Fi) i äldrenämnden. 

 

 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

 

§ 3   Anmälan av protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 22 mars 2016 har  

justerats den 29 mars 2016.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) anmäler en fråga om 

ungdomsbesök på vård- och omsorgsboenden 2016. 

 

Frågan besvaras av förvaltningen under behandling av § 21  

”Övriga frågor”. 

 

Inga fler frågor anmäls och dagordningen fastställs med den 

ändringen att § 16 ”Anmälan av delegationsbeslut för kvartal 1 

2016” utgår.  
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§ 5   Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare 

anmäls. 
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§ 6   Förvaltningschefens information 

 

Avdelningschefen Annelie Svensson informerar om en händelse 

som inträffade i helgen. Matleverantören Sodexo, som levererar 

matlådor för vissa av de äldre som får hemtjänst från Vällingby 

hemtjänst och Hässelby hemtjänst, har kontaktat Stockholms 

Trygghetsjour och informerat om att i en rutinkontroll kom fram 

indikationer på Listeriabakterier i produktionsanläggningen så att 

en del matlådor kan ha smittats med Listeriabakterier.  

Stockholms Trygghetsjour tog omedelbart kontakt med samtliga 

utförare och stadsdelsförvaltningen för Hässelby-Vällingby och 

informerat om händelsen. Stadsdelen Hässelby-Vällingby i sin tur 

gick ut med varning till alla som fick smittade matlådor och 

uppmanat brukare att slänga matlådor från Sodexo. Inga fall av 

insjuknade äldre brukare har rapporterats. 

Strategen Lisbeth Hagman presenterar ärendet § 10 

”Sammanställning av kvalitetsobservationer 2015” och besvarar 

nämndens frågor. Frågor berör bl.a. behov av uppföljning efter 

genomförda kvalitetsobservationer, värdegrundperspektiv på 

hygien och andra rutiner hos personalen i äldreomsorgen, 

hantering av demensproblematik på vård- och omsorgsboenden 

som är relaterad till sexual aktiva äldre.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) tackar Lisbeth Hagman för en 

utförlig presentation och framför att i enlighet med budgetuppdrag 

är det första gången som kvalitetsobservationer har genomförts 

och sammanställts i en rapport till äldrenämnden. 

Kvalitetsobservationer utgör en komplettering till ärendet § 9 

”Uppföljning av vård- och omsorgsboende, hemtjänst, servicehus 

och dagverksamhet för år 2015” och kommer att följas upp med 

utbildningsinsatser för chefer och personal inom stadens 

äldreomsorg. 
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§ 7 Remiss av regeringens Betänkandet ”Effektiv vård” 
SOU 2016:2 

Remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 110-389/2016 

Dnr 150-360/2016  

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

 och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av Betänkandet ”Effektiv vård” SOU 2016:2. 

 

 Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-03-21.  

Kommunstyrelsen har bl.a. till äldrenämnden skickat på remiss 

regeringens Betänkande om en effektivare och mer ändamålsenlig 

svensk sjukvård SOU 2016:2 för yttrande senast den 20 april 

2016. Utredningens uppdrag har varit att analysera hur hälso- och 

sjukvården kan använda de olika professionernas resurser på ett 

mer ändamålsenligt och effektivt sätt. Utifrån detta har 

utredningen lämnat förslag till åtgärder som kan vidtas på 

nationell, regional och lokal nivå.  

Äldreförvaltningen anser att denna utredning visar på hur viktigt 

det är att prioritera en fortsatt översyn om hur svensk hälso- och 

sjukvården bäst bör styras och organiseras framöver. 

Äldreförvaltningen framför bl.a. att då många förslag berör 

samverkan mellan kommun och primärvård är det betydelsefullt 

att fortsätta att driva pågående samverkansprojekt som en 

förberedelse inför kommande förändringar. En annan 

förberedande del vore att aktualisera kommunalisering av 

hemsjukvården i Stockholms län. 

Äldreförvaltningen lyfter fram att kommunens ekonomiska 

konsekvenser behöver tydliggöras med tanke på de förslag som 

finns i utredningen för att organisera och samordna hälso- och 

sjukvården tillsammans med primärvården.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Erik Vallström (Fi). 
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

”Den dåvarande regeringen beslutade i november 2013 på initiativ 

av dåvarande socialminister Göran Hägglund att tillkalla en 

nationell samordnare med uppdrag att göra en analys av hur hälso- 

och sjukvården kan använda professionernas resurser på ett mer 

ändamålsenligt och effektivt sätt.  

 

Analysen skulle bl.a. belysa de effektivitetsproblem och 

utvecklingsområden som finns. Det var samordnarens uppdrag att 

initiera samarbeten med berörda aktörer och i dialog med dessa ge 

förslag på åtgärder som kan vidtas på nationell, regional och lokal 

nivå för att säkerställa att professionernas tid, kunskap och 

engagemang används på bästa möjliga sätt i syfte att öka hälso- 

och sjukvårdens effektivitet.  

 

Detaljstyrning gör det idag svårt för verksamheter som vill 

utvecklas. Processer och rutiner behöver följa förenklade 

regelverk som kan underlätta för bra system- och verksamhetsstöd. 

Mindre byråkrati gör det också lättare att samordna mellan olika 

verksamheter. 

 

Vi allianspartier skriver med emfas under på utredningens 

utgångspunkt att värdet av hälso- och sjukvård och omsorg uppstår 

i mötet och interaktionen mellan patienten – i detta fall den äldre - 

och utföraren. Äldreförvaltningen beskriver i sin sammanfattning 

av ärendet hur utredningen på ett föredömligt sätt belyser att 

svensk sjukvård i allmänhet och omsorgen om de sköraste 

multisjuka äldre måste göra ett rejält omtag och att en orsak till 

ineffektiviteten är att integrationen mellan primärvård och sjukhus 

samt mellan landsting och kommun är svag. Cirka fem procent av 

befolkningen förbrukar mer än 50 procent av resurserna inom 

sjukvården och den största effektiviseringspotentialen finns 

således där.  

 

Utredaren rekommenderar starkt att primärvården för de 

multisjuka äldre med omfattande behov ska utföras gemensamt 
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med kommunens vård och omsorg. Landsting och kommun ska 

gemensamt resursplanera för denna grupp patienter. Idag brister 

det betänkligt i den gemensamma planeringen och omsorgen om 

de multisjuka äldre faller dessvärre ofta mellan landstings- och 

kommunstolarna. Det är inte acceptabelt. En sammanhållen hälso- 

och sjukvård och socialtjänst skapar förutsättningar för god 

samverkan kring de sjuka äldre med omfattande vårdbehov. Vi ser 

ett stort värde att äldreförvaltningen skapar goda förutsättningar 

för utförare med exempelvis både läkarmottagning (läkare och 

sjuksköterskor) och hemtjänst i sitt tjänstepaket. På det sättet kan 

staden möta behovet av kontinuitet för äldre med omfattande 

behov. 

 

Vikten av ett närmare landstingskommunalt samarbete för äldre 

med omfattande vårdbehov är stor, äldreförvaltningens slutsats om 

att det är ytterst angeläget att åter aktualisera kommunalisering av 

hemsjukvården i Stockholms län är därför välkommet. Detta är ett 

viktigt steg för en god omsorg för de sköraste äldre. Ett 

pilotprojekt kring detta på stadsdelsnivå bör initieras skyndsamt.”  
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§ 8 Rekommendation att anta överenskommelse mellan 
Stockholms läns landstings hälso- och 
sjukvårdsförvaltning, bårhusen inom Stockholms läns 
landsting och kommunerna i Stockholms län angående 
omhändertagande av avlidna 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 111-414/2016 

Dnr 150-393/2016  

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som sitt svar på remissen av 

överenskommelse mellan landstinget, bårhusen inom 

Stockholms läns landsting och kommunerna i 

Stockholms län angående omhändertagande av avlidna. 

 

2. Äldrenämnden rekommenderar att kommunfullmäktige 

antar överenskommelsen. 

           

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-03-15. 

 

Stockholms läns landstings hälso-och sjukvårdsförvaltning har 

tillsammans med företrädare från Kommunförbundet Stockholm 

Län (KSL) tagit fram ett förslag på överenskommelse om 

förvaring av avlidna mellan Hälso- och sjukvårdsförvaltningen, 

bårhusen och kommunerna i länet. 

Förslaget var ute på tjänstermannaremiss i november 2015 och 

äldrenämnden fick förvaltningens yttrande för kännedom den 17 

november 2015 (dnr 150-625/2015).  

De synpunkter som äldreförvaltningen framförde i 

tjänstemannaremissen från 2015 beaktas till stor del nu i 

tjänsteutlåtandet. Äldreförvaltningen anser att det är viktigt att 

anta denna överenskommelse och ställer sig bakom förslaget för 

att få en enhetlig hantering av avlidna i länets alla kommuner. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   
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Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 Uppföljning av vård- och omsorgsboende, 
hemtjänst, servicehus och dagverksamhet 2015  

Dnr 410-282/2016 

 

       Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens rapport 

”Uppföljning av vård- och omsorgboende, hemtjänst, 

servicehus och dagverksamhet för år 2015” och 

överlämnar den till kommunstyrelsen med 

rekommendation att bereda för vidare beslut i 

kommunfullmäktige. 

   

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-03-23. 

Kommunfullmäktige beslutade 2005 om en uppföljningsmodell 

för äldreomsorgen som innebär att alla verksamheter som är 

belägna inom stadsdelsnämndernas områden och verksamheter 

som Stockholms stad har ramavtal med ska följas upp årligen och 

på ett enhetligt sätt. Syftet med uppföljningarna är att få kunskap 

om verksamheternas styrkor, svagheter och viktiga 

förbättringsområden.  

Genomförda uppföljningar 2015 visar i stort på väl fungerande 

verksamheter med en övervägande god följsamhet gentemot lagar, 

avtal och föreskrifter. Inom flertalet områden ses förbättrade 

resultat i jämförelse med föregående års resultat. Det finns dock 

några förbättringsområden som flertalet av verksamheterna 

behöver utveckla. De identifierade områdena är samverkan internt 

och externt, avvikelsehantering, social dokumentation och hälso- 

och sjukvårdsdokumentation. 

Verksamhetsuppföljningarna ger tillsammans med andra 

uppföljningsresultat, bl.a. kvalitetsobservationer, 

brukarundersökningar och individuppföljningar, såväl 

stadsdelsnämnderna som respektive verksamheter/enheter ett bra 

underlag i det fortsatta förbättringsarbetet inom äldreomsorgen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från KD, M och L: 

” Föreliggande uppföljning av vård och omsorgsboende, 

hemtjänst, servicehus och dagverksamheter 2015 ger ett antal 

intressanta iakttagelser och förbättringsområden vid handen. Vi 

vill härmed redovisa några: 

 

Vård- och omsorgsboende och servicehus 

Resultatet visar att en lägre andel enheter har rutiner för intern och 

extern samverkan i jämförelse med föregående år. På detta 

nämndsammanträde kommer vi i ett annat ärende att lämna våra 

synpunkter på en remiss av Stiernstedts utredning ”Effektiv vård”, 

i vilken en av de absolut viktigaste hörnpelarna för en effektivare 

vård otvetydigt är en god samverkan mellan kommuner och 

landsting i vården av våra mest sköra äldre med omfattande behov. 

Därför är det anmärkningsvärt att andelen boenden med icke-

fungerande samverkan har ökat och numera är tio procent.  

Att 16 procent av boendena inte kan redovisa en godkänd nivå på 

riskanalys är inte acceptabelt. Vi förväntar oss en omgående 

redogörelse för hur majoriteten tänker gå vidare med att åtgärda 

denna brist. 

 

Beträffande parametrarna egenkontroll och avvikelsehantering 

redovisas att fyra procent inte når en godkänd nivå. En tredjedel 

av verksamheterna återför dock inte resultatet av avvikelserna, 

vilket egentligen gör rapporteringen till bortkastad tid. Varför 

rapportera om man ändå inte tänker följa upp? Vi förväntar oss en 

redogörelse av majoriteten kring hur de ämnar säkerställa att 

rapportering av avvikelser följs upp med kontroll att åtgärder satts 

in. 

 

Att fyra procent av verksamheterna saknar patientsäkerhets-

berättelse är fyra procent för mycket. Patientsäkerheten är A och O 

inom vården och äldrevården och det är mycket anmärkningsvärt 

och inte acceptabelt att en patientsäkerhetsberättelse saknas på 

fyra procent av stadens boende. Även här förväntar vi oss en 

åtgärdsplan från majoriteten för att komma tillrätta med bristerna.  
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Det är glädjande att fler och fler verksamheter arbetar med 

kvalitetsberättelse och värdegrundsarbete och vår förhoppning är 

att den positiva trenden fortsätter så att än fler verksamheter nästa 

år kan redovisa en godkänd kvalitet, patientsäkerhet och 

värdegrund.  

 

Uppföljningen påvisar att både den sociala och hälso- och 

sjukvårdsdokumentationen lämnar väldigt mycket kvar att önska. 

Det är en oroande siffra att sex procent av utförarna inte har en 

godkänd hälso- och sjukvårdsdokumentation. 

 

Hemtjänst 

Att 15 procent av utförarna inte kan redovisa godkänd nivå för 

samverkan och 27 procent av utförarna inte kan redovisa en 

godkänd nivå på riskanalys är inte acceptabelt. Även här vill vi se 

en åtgärdsplan från majoriteten för att komma tillrätta med bristen. 

 

Även i uppföljningen av hemtjänst gäller att beträffande 

parametrarna egenkontroll och avvikelsehantering redovisas att 19 

respektive tio procent inte når en godkänd nivå. En fjärdedel av 

verksamheterna återför dock inte resultatet av avvikelserna, vilket 

egentligen gör rapporteringen till bortkastad tid. Vi förväntar oss 

att majoriteten snarast tar fram åtgärder för att säkerställa att 

rapportering av avvikelser följs upp med kontroll av att åtgärder 

satts in. 

 

Under kapitlet Ledning och personal redogörs för enheternas 

utbildningsnivå. Förvaltningen redogör för att 18 utförare inom 

privat regi har en personalstab med en sammantagen 

utbildningsnivå som understiger 50 procent utbildad personal. 

Förvaltningen ämnar genomföra en särskild granskning av dessa 

enheter.  

Vi allianspartier vill snarast se en redogörelse för hur bilden ser ut 

på de kommunala enheterna och hur den sammantagna 

utbildningsnivån är på dess personalstaber. Om jämförelse mellan 

åren ger vid handen att utbildningsnivån generellt sjunker så vill vi 

snarast se en handlingsplan från majoriteten kring hur detta 

kommer att åtgärdas! 

 

Personalkontinuitetens uppföljning visar att spännvidden av 

antalet personer en vårdtagare kan möta fortsatt är väldigt stor. 

Även om det på dessa höga beslutade timnivåer handlar om 

personer med insatser dag, kväll och natt måste 

personalkontinuiteten förbättras. Vi ser därför med spänning fram 

emot en redogörelse av utvecklingsarbetet med att ta fram fasta 
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rapporter i Paraply-systemet för att bättre kunna följa upp och 

åtgärda personalkontinuiteten inom hemtjänsten.   

 

Slutligen vill vi påpeka att det av uppföljningen inte framgår 

någon skillnad mellan driftsformer (annat än redovisningen av den 

procentuella totala andelen äldre inom olika driftsformer i staden) 

och att vi inte ser om det exempelvis är samma enheter som inte 

uppfyller kraven mellan åren. Om och i så fall vilka sanktioner 

som finns om en verksamhet – vilken driftsform det än gäller - 

inte håller måttet finns inte heller med i uppföljningen.  

Här vill vi ha en redovisning av förvaltningen kring om och i så 

fall vilket mönster som finns och hur förvaltningen planerar för 

uppföljningen.” 
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§ 10 Sammanställning av kvalitetsobservationer 2015  

Dnr 410-434/2016 

 

       Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens redovisning 

av kvalitetsobservationer för år 2015. 

 

2. Äldrenämnden överlämnar rapporten för kännedom, 

till samtliga stadsdelsnämnder, entreprenader och 

privata utförare av vård- och omsorgsboenden inom 

Stockholms stads äldreomsorg. 

       

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-03-23. 

Fördjupad kvalitetsuppföljning är sedan 2015 en del av stadens 

uppföljning inom äldreomsorgen. Metoden fokuserar på den 

faktiska kvaliteten, det vill säga, mötet mellan de äldre och 

personalen samt hur personalen följer och tillämpar rutiner och 

arbetssätt. Kvalitetsobservationerna utgår från den individuella 

vården- och omsorgen.  

Kvalitetsobservatörerna har observerat många fina möten mellan 

de äldre och personalen men kvaliteten är ojämn inom och mellan 

verksamheterna. Förbättringsarbetet behöver fortsätta när det 

gäller förankring av värdegrunden i det praktiska arbetet. Likaså 

behöver den personcentrerade vård- och omsorgen utvecklas 

vidare. Kunskaperna inom hygienområdet behöver generellt 

förbättras inom de flesta verksamheterna. Vård- och 

omsorgspersonalen behöver generellt mer handledning i 

omvårdnadssituationer av sjusköterskor, rehabiliteringspersonal 

och Silviasystrar. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödman m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Erik Vallström (Fi).  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till 

gemensamt förslag till beslut. 

  

Beslutsgång 
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Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP) med instämmande av ersättaryttrande från (Fi) 

och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttrande från (Fi). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modig (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag till 

beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar att 

- överlämna rapporten till samtliga stadsdelsnämnder, 

entreprenader och privata utförare av vård- och 

omsorgsboenden inom Stockholms stads äldreomsorg 

- uppdra åt förvaltningen att återkomma med en skriftlig 

redogörelse av uppföljningen av åtgärder beträffande 

påtalade brister på berörd verksamhet 

- därutöver framför följande: 

Det föreliggande tjänsteutlåtandet med en sammanställning av 

kvalitetsobservationer 2015 visar med all önskvärd tydlighet det 

riktiga och viktiga i Alliansens initiativ att fördjupa 

kvalitetsuppföljningen. Observationer på plats i äldreomsorgen är 

ovärderliga för att komma åt brister i sådant som ofta inte kan 

åläggas verksamheter, nämligen ett värdigt, respektfullt och varmt 

samspel mellan den äldre och personalen. Inga värdighetsgarantier 

i världen kan tvinga människor att agera på ett visst sätt och 

bristerna i respektfullt, lyhört och korrekt omhändertagande kan 

därför enbart observationer på plats åskådliggöra.  

 

Det är glädjande att förvaltningen i sin rapport kan konstatera att 

många varma och trygga möten mellan äldre och personal 

dagligen sker inom äldreomsorgen i Stockholms stad. 

Konstaterandet att det finns ett samband mellan god verksamhet 

och ett gott och närvarande ledarskap är ingen överraskning för 

oss i Alliansen.  

 

Observationerna ger vid handen att vården av stadens äldre fortsatt 

till stor del är uppgiftscentrerad. Glädjande är att det efterlängtade 

paradigmskiftet från uppgiftscentrerad till personcentrerad vård 
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blir synligt i flera verksamheter, både inom hemtjänst och vård- 

och omsorgsboende. Både en genomgående implementering av 

genomförandeplaner och den beslutade ramtiden inom 

hemtjänsten kommer med stor sannolikhet att driva på 

utvecklingen mot en personcentrerad vård.  

 

Vi kan konstatera att det är mycket viktigt att synliggöra både 

goda exempel och brister inom omsorgen om stadens äldre. I de 

fall som kvalitetsobservationerna visade på små och stora brister 

är det angeläget att en uppföljning sker av om och hur beträffande 

verksamhet rättar till dessa. Därför vill vi uppdra åt förvaltningen 

att återkomma med en skriftlig redogörelse för om och hur 

förbättringsarbetet av påtalade brister följs upp.  

 

Slutligen finner vi det anmärkningsvärt och närmast chockerande 

att basala hygienrutiner inte självklart följs i detta upplysta 

århundrade. God handhygien är ett absolut minimumkrav inom 

vilken vård som helst och det är mycket förvånande att 

kvalitetsobservationerna påvisar brister i en sådan självklar 

arbetsrutin. Vi vill snarast se en plan för att sprida kunskaper om 

god omvårdnadshygien.” 
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§ 11 Svar på skrivelse ”Om avslag och överklaganden 
på ansökningar om äldreboenden” från vice ordf. Sofia 
Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och 
ledamoten Ann-Katrin Åslund (L)  

Dnr 150-667/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen.   

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-04-01.  

 

Vice ordf. i äldrenämnden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och Ann-Katrin Åslund (L) har inkommit till 

äldrenämnden med en gemensam skrivelse om avslag och 

överklaganden på ansökningar om äldreboende. Skribenterna 

framför att det tyvärr är många äldre i Stockholm som inte får 

tillgång till ett bra och anpassat boende, fastän de skulle behöva. 

Det är viktigt att ha tillgång till aktuell statistik kring antalet 

beviljade ansökningar om vård- och omsorgsboenden och avslag.  

Äldreförvaltningen har sammanställt stadsdelsförvaltningarnas 

statistik för 2015 avseende ansökningar, avslag och bifall och 

anger detta i tjänsteutlåtandet. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från KD, M och L: 
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”Vi tackar förvaltningen för ett informativt svar på en viktig fråga. 

Det vi först och främst konstaterar är att antalet ansökningar om 

servicehus ligger kvar på samma nivå som redovisats i liknande 

sammanställningar för 2012 och 2013 års siffror. Talet om en 

minskande efterfrågan på servicehus stämmer alltså inte. 

 

Vi konstaterar också att andelen domar som går emot 

stadsdelsnämndens beslut ökar för såväl vård- och omsorgsboende 

som servicehus. Eftersom antalet fall är relativt litet är det svårt att 

helt utesluta slumpmässiga variationer, men det är en trend som är 

värd att ta på allvar. 

 

Att andelen avslag på ansökningar om vård- och omsorgsboende 

ökar, samtidigt som nya riktlinjer trätt i kraft som förtydligar att 

hög ålder och ensamhet särskilt bör beaktas i den sammantagna 

bedömningen, är anmärkningsvärt. Tanken med de nya riktlinjerna 

var att mycket gamla personer som är i behov av att få flytta skulle 

få lättare att göra det, inte svårare.  

 

Andelen avslag på ansökningar om servicehus ligger kvar på en i 

princip oförändrad nivå. Trots att lägenheter står tomma får 

Stockholms äldre inte flytta till ett tryggare boende. Än så länge 

har majoriteten inte vidtagit några konkreta åtgärder för att ge fler 

äldre möjlighet att komma till ett anpassat boende.” 
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§ 12   Införande av samordnad vårdplanering via 
videoteknik 

Dnr 350-398/2016  

 

  Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med planen för införande av samordnad vårdplanering via 

videoteknik. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-02-09. 

Äldreförvaltningen har i budget 2016 fått i uppdrag att införa 

samordnad vårdplanering via videoteknik. 

Äldreförvaltningen har för avsikt att under 2016 införa ett arbetsätt 

med videoteknik som stöd vid samordnad vårdplanering inom hela 

staden. Samtliga geriatriska kliniker i länet och alla 

stadsdelsnämnder har anmält sitt intresse.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 13 Anmälningsärende om The Nordic Independent 
Living Challenge  

Dnr 720-344/2016 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens information och 

lägger anmälan till handlingarna 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-03-23. 

Äldreförvaltningen har sedan 2014 medverkat i anordnandet av en 

nordisk innovationstävling – the Nordic Independent Living 

Challenge. Ärendet beskriver tävlingens olika faser samt 

delresultat. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14    Information angående projektet Thematic 
Network om Innovation för Age-Friendly Environments 
(AFE-INNOVNET) 

Dnr 720-359/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens information och    

 lägger anmälan till handlingarna 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-03-23. 

Äldreförvaltningen har varit projektpartner i EU-projektet 

Thematic Network on Innovation for Age-Friendly Environments 

(AFE-INNOVNET), ett projekt med syfte att främja åldersvänliga 

miljöer. Projektet har pågått mellan 1 februari 2014 till 31 januari 

2016. Ärendet ger en beskrivning av projektets innehåll och 

resultat. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15  Anmälan av ekonomisk månadsrapport för 
äldrenämnden för mars 2016 med årsprognos 

Dnr 122-46/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-04-11.  

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomisk rapport med årsprognos för att kunna 

följa ekonomins och verksamhetens utveckling. 

Äldreförvaltningen redogör i tjänsteutlåtandet för det ekonomiska 

läget för mars 2016. 

  

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslöt enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 16   Anmälan av tjänstemannabeslut i delegation för 
kvartal 1 2016 enligt ärendegrupp 2.8-2.10 Ekonomi och 
upphandling 

Utgår. 

 

 

 

§ 17  Anmälan av branschrådets protokoll från den 18 
mars 2016 

Föreligger protokoll från branschrådet från sammanträde den 18 

mars 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

  

 

§ 18  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från den 11 april 2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 11 april 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 19    Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor gemensamt för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden från 
sammanträde den 14 april 2016 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträden den 14 april 2016. 
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 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 20   Anmälan av postlista för tiden 1 – 31 mars 2016 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för mars 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 21    Övriga frågor 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) anmäler en fråga om 

ungdomsbesök på vård- och omsorgsboenden och undrar hur  

den minskade finansiering av projektet för år 2016 påverkar 

anställningsmöjligheter för ungdomar. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar om att pengarna har 

förts över i budget för år 2016 till arbetsmarknadsnämnden. 

 

Avdelningschefen Karin Ekdahl Wästberg informerar om att 

förvaltningen förbereder ett ärende till äldrenämnden den 17 maj 

2016 om förslag till fördelning av pengar till vård- och 

omsorgsboenden för anställning av ungdomar inom projektet.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) avslutar sammanträdet.  

 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


